

## **E.R. (Ernie) Forbes**

Volume 44, numéro 2, summer/autumn 2015

URI : [https://id.erudit.org/iderudit/acad44\\_2mem01](https://id.erudit.org/iderudit/acad44_2mem01)

[Aller au sommaire du numéro](#)

### Éditeur(s)

The Department of History at the University of New Brunswick

### ISSN

0044-5851 (imprimé)

1712-7432 (numérique)

[Découvrir la revue](#)

### Citer ce document

(2015). E.R. (Ernie) Forbes. *Acadiensis*, 44(2), 184–185.

## In Memoriam



All of us at *Acadiensis* join with a wide community of historians and others in mourning the passing of E.R. (Ernie) Forbes, in Fredericton on 10 November 2015. Professor Forbes was the author of the lead article in the very first issue of *Acadiensis* in 1971 and he would later serve on the Editorial Board for some 40 years. He regularly made ground-breaking contributions to the journal. His articles exploring the economic and social consequences of the troubled policy interactions between the Maritimes and Ottawa in the 20th century, along with his books, are especially notable in being central to his historiographical legacy. Leading-edge scholarship, however, was only one of Ernie Forbes's distinctions. He will be remembered as a person of deeply held principles, a valued mentor to students and colleagues alike, and – most and always – as a human being of rare quality. We will miss him, and we offer sincerest condolences to Irene, James, and Sarah.

## In memoriam



Toute l'équipe d'*Acadiensis* se joint à la vaste communauté d'historiens et d'historiennes, entre autres personnes, pour déplorer le décès d'E.R. (Ernie) Forbes, survenu à Fredericton le 10 novembre 2015. Le professeur Forbes était l'auteur de l'article principal du tout premier numéro d'*Acadiensis*, paru en 1971, dont il serait plus tard membre du comité de rédaction durant près de 40 ans. Il a régulièrement apporté des contributions novatrices à la revue. Ses articles explorant les conséquences économiques et sociales des interactions difficiles entre les Maritimes et Ottawa en matière de politiques au 20<sup>e</sup> siècle, ainsi que ses livres, sont particulièrement notables pour la place centrale qu'ils occupent dans son héritage historiographique. Mais Ernie Forbes ne s'est pas signalé uniquement par ses travaux avant-gardistes. Il laisse le souvenir d'une personne profondément attachée à ses principes, d'un mentor estimé par les étudiants et ses collègues et, surtout, d'un être d'une qualité exceptionnelle. Il nous manquera à tous. Nous offrons nos plus sincères condoléances à Irène, James et Sarah.